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6a Slotwijziging – Reserve Crisismaatregelen 

 

Vraag van Ed van Santen, VVD 

 

 

Een technische vraag over de reserve Crisismaatregelen. 

 

In de slotwijziging is een toelichting gegeven op de 

onttrekkingen die zijn gedaan in 2020 op de reserve 

Crisismaatregelen. Deze bedroegen circa 1,5 mln. In 2020 

overkwam Corona ons. We hebben nu veel meer kennis 

van de effecten en hebben zelfs al uitzicht op een vaccin. 

De discussie gaat nu reeds over wie krijgt deze het eerst 

toegediend. Oftewel een verbetering van de huidige 

situatie is te voorzien in 2021. Er is tevens nu ervaring 

met de soorten en hoogte van onttrekkingen aan de 

reserve. Dit alles overziend kan een (veel betere) 

inschatting worden gemaakt van te verwachten 

onttrekkingen aan de reserve in 2021. 

 

Voorziet het college een ruime verdubbeling van de 

onttrekking uit genoemde reserve ten opzichte van 2020? 

Zo ja, waar baseert u deze verdubbeling op? 

Zo nee, waarom begroot u dan wel meer dan een 

verdubbeling? 

 

Is het mogelijk om de reserve op het zelfde niveau te 

brengen als de werkelijke uitgaven die zijn gedaan in 

2020, waarbij geen rekening wordt gehouden met 

compensatie van het Rijk of anderen? Dit mede met het 

oog op een aantal uitgaven die in 2020 incidenteel zijn 

geweest (en dus niet meer gedaan hoeven te worden in 

2021) en tevens hun bijdrage hebben in 2021. 

Zo nee, waarom niet? 

 

 

 

Antwoord 

 

Het Coronavirus is inmiddels al een tijd onder ons. 

Ondanks dat ons positieve berichten bereiken van 

meerdere succesvolle vaccins blijft de nabije toekomst 

ongewis. Dat geldt zowel voor de duur van deze crisis, 

de economische impact, de mate van eventuele 

compensatie vanuit het Rijk voor 2021, als ook de 

mogelijk extra kosten die onze gemeente nog moet 

gaan maken. Het is dan ook niet mogelijk om een 

scherpe inschatting te maken van de te verwachten 

Corona gerelateerde kosten zoals de vragensteller 



suggereert. Daarbij kan het totaalbedrag dat wij in 

2020 ten laste hebben gebracht van de 

bestemmingsreserve Crisismaatregelen ook niet als 

richtlijn worden gebruikt voor een mogelijke omvang 

van de kosten in 2021. De essentie van deze 

bestemmingsreserve is dan ook gelegen in het feit dat 

we een ‘buffer’ hebben die mogelijk onheil als gevolg 

van de Coronacrisis in financiële zin kan opvangen. Dat 

kan niet worden begroot. Er is dus geen sprake van een 

‘verdubbeling’ van het begrote bedrag.  

Als deze crisis in de loop van 2021 voorbij zou zijn –en 

dat is iets waar we allen op hopen- en als deze reserve 

op dat moment nog niet is uitgeput, dan hebben we 

een meevaller en valt het restant vrij in de algemene 

middelen. Maar het antwoord op de vraag of de ‘als’ 

wel of niet zich zal voordoen, kan nu nog niet worden 

beantwoord. 

 

Vanuit beheersingsoptiek hanteert het College precieze 

criteria voor gemaakte kosten die ten laste van deze 

reserve mogen worden geboekt. Op die manier wordt 

‘oneigenlijk’ gebruik van deze specifiek bestemde 

middelen voorkomen; het betreft immers een 

bestemmingsreserve. 

 

U constateert terecht dat er inmiddels een aantal 

uitgaven zijn gedaan die eenmalig van aard zijn. Wij 

zien echter ook extra uitgaven op ons af komen die we 

in 2020 niet of maar deels hebben gehad, maar die zich 

waarschijnlijk wel in 2021 zullen voordoen. U kunt 

hierbij denken aan: 
- Kosten voor be- en afhandelen van bezwaren 

op TOZO uitkeringen (de eisen worden steeds 
strenger); 

- De organisatie van Corona-proof verkiezingen 
(ondanks de rijksbijdrage zal dit waarschijnlijk 
flink extra kosten met zich mee brengen); 

- De incidentele personele kosten van een 
mogelijke toeloop op inkomensondersteuning 
en WMO ondersteuning (voor zover die niet 
door het Rijk wordt gecompenseerd). 

Gezien het unieke karakter van deze crisis hebben we 

nog geen ervaringscijfers over kosten die de gemeente 

extra moet maken. Om die reden heeft het college 

besloten om het totaalbedrag dat de raad medio 2020 

als buffer heeft vastgesteld, namelijk € 5 miljoen voor 

twee jaren (2020 èn 2021) niet aan te passen. Het 

college acht het niet verstandig om nu de reserve af te 

romen tot een niveau van het bedrag dat in 2020 is 

onttrokken, zoals de vragensteller suggereert. 

  

 

 

Werkwijze: 



- Op donderdag worden de commissiestukken gepubliceerd. 

- Op de dinsdag erna voor 9 uur moeten de technische vragen bij de griffie worden aangeleverd, 

via de mail. 

- De commissiegriffier checkt nog op inhoud technisch/politiek en neemt zo nodig contact op met 

de vragensteller.  

- De commissiegriffier verzamelt de vragen per agendapunt op dit formulier en zet dit formulier 

via de mail door naar Karin Koemans en Koen van Wijk.  

- Zij geleiden de vraag ambtelijk door en coördineren de  beantwoording:  zij zorgen dat de 

antwoorden op dit formulier verzameld worden ingevuld en dit in Corsa opgeslagen wordt; 

- Dit formulier leveren zij uiterlijk de vrijdag erna voor 12 uur aan bij de griffie (Corsanummer). 

 


